



လံာ်အုၣ်ကီၤသး အံၤ တဒ်သးသးဒီး တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သးဘၣ်.  
ပုၤကိၣ်ဖိလၢ အိၣ်ဒီး တၢ်တဆိၣ်သးမးတဖၣ် (disabilities)  
လၢအကၢကီၣ် ဝဲဒီး တၢ်စုၤဒီးတၢ်မၤဝံၤမၤလၢပုၤတၢ်  
အတၢ်ဖျါကိၣ်လံာ်အုၣ်ကီၤ သးန့ၣ်  
ဒီးန့ၣ်ဝဲတတၢ်ဃုထၢအံၤတသ့ဘၣ်.

**တၢ်ဃုထၢလၢ ပုၤမၤလိ အဲကလံးကိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်**

တၢ်ပတံသကွံာ်ကညး တၢ်ဃုထၢ (လီၤကဝီၤတီၤဒိၣ်လံာ်အုၣ်သး)  
ပုၤမၤလိအဲကလံးကိၣ်တနီၤ ဒ်သး ကမၤလၢပုၤ  
တၢ်ဒီးစဲးတၢ်လိာ် ဘၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ် စူးကါဝဲ အဲကလံးကိၣ်  
Regents တၢ်ဒီးစဲး အမး 55-59 လၢတၢ်ပတံထီၣ်အီၤတမံၤ  
သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်သးကကၢ ကိၣ်အဂီၢ်, ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ် ကဘၣ်  
ဟဲန့ၣ် ကီၢ်အမဲရကၢ ဖဲ 9 တီၤ မ့တမ့ၢ် အလီၤခံ ဒီး  
ကဘၣ်တၢ်ဟံပနီၣ်ဃာ်အီၤဒ်အမ့ၢ် ပုၤမၤလိအဲ ကလံးကိၣ်တဂၤ  
ဖဲ အဒီးစဲး အဲကလံးကိၣ် Regents တၢ်ဒီးစဲး ခံဘျီတဘျီ  
အခါန့ၣ်လီၤ. ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢ အစူးကါ တၢ်ဃုထၢ အဝဲအံၤ  
ကဒီးန့ၣ် လီၤကဝီၤ တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သး န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤနီၣ်- ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢအစူးကါ တၢ်ဃုထၢအံၤန့ၣ်  
ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ပတံသကွံာ်ကညးထီၣ် Regent တၢ်ဒီးစဲးအဂၤ  
တခါ ကသ့ဝဲစ့ၢ်ကီၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒီးစဲးအမးအံၤ တလၢကွံာ်ဝဲ 5  
မး လၢအအိၣ်ဖဲတၢ်ဖျါထီၣ်အမး (60-64) အဖီလံာ် တသ့ဘၣ်.

**ခြံးဒီး (credit) တၢ်ဃုထၢတဖၣ်**

ပုၤမၤလိ အဲကလံးကိၣ်တဖၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမၤန့ၣ်ဝဲ ခြံးဒီး  
ဘၣ်ထွဲဒီး လံာ်လၢတၢ်ဃုထၢမၤလိအီၤသ့, တၢ်မၤလိမိာ်ပုၤ, ဒီး  
LOTE လၢတၢ်မၤဝံၤ ENL ဒီးတၢ်သ့ကိၣ်ခံကိၣ် ကျဲၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်  
တၢ်ကျဲၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်  
တၢ်ကျဲၣ်အဂီၢ် ကွၢ်သဃဲၤ တၢ်မၤလိစီၢ်နီၤခိၣ်အယုၤန့ၣ် လၢအဲက  
လံးကိၣ်အဂီၢ် ဒ်ကိၣ်အသီတမံၤ အသး (ENL) ဒီး တၢ်သ့ကိၣ်ခံ  
ကျဲၣ်ကျဲၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်တဖၣ် ဒီး LOTE တၢ်သံကွၢ်စံးဆၢ  
တက့ၢ်.

**တၢ်ဃုထၢတဖၣ်လၢ ပုၤကိၣ်ဖိလၢအတဆိၣ်သးမးတဖၣ်အဂီၢ်**

ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဖျါထီၣ်ကိၣ်လၢအမးစ့ၢ် (လီၤကဝီၤ တီၤဒိၣ်  
လံာ်လံာ်အုၣ်သး)

ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဖျါထီၣ်ကိၣ်လၢအမးစ့ၢ် (Low Pass Safety  
Net) တၢ်ဃုထၢအံၤ ပျဲ ပုၤကိၣ်ဖိလၢအတဆိၣ်သးမးတဂၤ ကမၤ

လၢပုၤ တၢ်ဒီးစဲးတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်အံၤ လၢလီၤကဝီၤ တီၤဒိၣ်လံာ်  
လံာ်အုၣ်သး တမံၤအဂီၢ်လီၤ. ပုၤကိၣ်ဖိလၢ အကြးဝဲဘၣ်ဝဲတဖၣ်  
ကြးဒီးန့ၣ်အမးဖဲ 55 ဒီး 64 အဘၢၣ်စၢၤ လၢ Regents တၢ်ဒီးစဲး  
တခါ မ့တမ့ၢ် အါန့ၣ်အန့ၣ် တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပတံသကွံာ်ကညး တၢ်ဃုထၢ (လီၤကဝီၤ တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်  
အုၣ်သး)

ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢ အစူးကါ ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဖျါထီၣ်ကိၣ်လၢ  
အမးစ့ၢ် တၢ်ဃုထၢန့ၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကီၤဒီး တၢ်ဃုထၢလၢ ကပတံသ  
ကွံာ်ကညးထီၣ် Regents တၢ်ဒီးစဲးအမးတဖၣ် တုၤဆူခံဘျီ  
န့ၣ်လီၤ. အမးတဖၣ် ကဘၣ်မ့ၢ် 52-54 အဘၢၣ်စၢၤ န့ၣ်လီၤ.  
ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်အံၤ လၢတၢ်ပတံသကွံာ်ကညးတဖၣ်အဂီၢ် ကဘၣ်  
တုၤထီၣ်ဘးဝဲဒီး တၢ်ကြးတၢ်ဘၣ်နီၣ်ထီၣ်အပတီၢ်အံၤလီၤ.

ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတၢ်လၢတၢ်မၤပုၤက့ၤအီၤသ့ (လီၤကဝီၤ  
တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သး)

ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတၢ်လၢတၢ်မၤပုၤက့ၤအီၤသ့  
(compensatory safety net) တၢ်ဃုထၢအံၤ ပျဲ ပုၤကိၣ်ဖိအ  
တဆိၣ်သးမးတဖၣ် ကမၤပုၤက့ၤ အမးလၢအအိၣ်ဖဲ 45-54  
အဘၢၣ်စၢၤတမံၤ လၢ Regents တၢ်ဒီးစဲးတခါ (ELA မ့တမ့ၢ်  
တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး တဟ်ဘၣ်) အပူၤ ဃုာ်ဒီး အမး 65 မ့တမ့ၢ် အါန့ၣ်  
အန့ၣ် လၢ Regents တၢ်ဒီးစဲးအဂၤတခါအပူၤ န့ၣ်လီၤ.

**LOTE ခြံးဒီး တၢ်ပျဲပုၤ**

တၢ်မ့ၢ်န့ၣ်ပျါဟ်အီၤဖဲအဝဲသ့ၣ်အ IEP အပူၤအဃိန့ၣ်,  
ပုၤကိၣ်ဖိလၢ အတဆိၣ်သးမးတဖၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်  
တၢ်ကပျဲပုၤအီၤလၢ ခြံးဒီး အတၢ်လိာ်ဘၣ် 1 ခါ လၢ LOTE  
အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် ကဘၣ် မၤဒီးန့ၣ်ဝဲ ခြံးဒီးအမး 22 ယုၤန့ၣ်  
လၢကပျဲထီၣ်ကိၣ်အဂီၢ်လီၤ. ပုၤကိၣ်ဖိလၢ တၢ်မၤဖျါလီၤအတီၤဖဲ 9-  
12 တီၤတဖၣ်, လၢအ IEP လၢခံကတၢ်ဟ်ဃုာ်ဒီး LOTE  
တၢ်ပျဲပုၤတမံၤ, ကြးဝဲဘၣ်ဝဲစ့ၢ် ကီၤ န့ၣ်လီၤ. LOTE  
တၢ်ပျဲပုၤကိၣ်ဖိတဂၤ, လၢအအဲဒီးမၤန့ၣ် Regents တီၤဒိၣ်လံာ်  
လံာ်အုၣ်သးတမံၤ လၢဟ်ဃုာ်ဒီးလီၤလၢ ပတီၢ်ထီတဖၣ်, ဒ်သး  
ကမၤလၢပုၤ တၢ်ဒီးစဲးတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ် လၢ  
ပတီၢ်ထီတီၤဒိၣ်လံာ် လံာ်အုၣ်သးအံၤအဂီၢ်, တလိာ်လၢကမၤ ဝံၤ  
5-ယုၤန့ၣ် တၢ်ရဲၣ်လီၤအံၤ လၢဒွဲးလၢက့ၣ်သ့ မ့တမ့ၢ် CTE  
အပူၤန့ၣ်ဘၣ်.



ပုသေးကျဲပုဆုတၢ်အတၢ်ဆၢတံၢ် (လီၤကဝီၤ တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သး )

ပုၤကိၣ်ဖိအတၢ်ဆိၣ်သးမးလၢအမၤလၢပုၤ တၢ်ဒီးစးတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢလီၤကဝီၤတီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သးတမံၤအဂီၢ်တသ့ဝဲတဖၣ် စူးကါဝဲ ပုသေးကျဲပုဆုတၢ်အတၢ်ဆၢတံၢ် (supreintendent determination) အံၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ် ကဘၣ်တုၤထီၣ်ဘးဒီး တၢ်ကြၢၤတၢ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ-

	<p>ပုၤကိၣ်ဖိလၢ အဲၤအံၤအိၣ်ဒီး နီၤတဂၤ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ (IEP) ဒီး ဒီးန့ၣ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဖံးစၢၤမၤစၢၤလီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်.</p>
	<p>ပုၤကိၣ်ဖိ လၢဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ် ဒီး ဖျိထီၣ် Regents-အပတီၢ် တၢ်မၤလိခဲလၢာ်.</p>
	<p>ပုၤကိၣ်ဖိလၢ ဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ် လၢတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤ လၢ Regents တၢ်ဒီးစးလၢအလိၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်အပူၤ.</p>
	<p>ပုၤကိၣ်ဖိလၢအမၤန့ၣ် တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သးခြံးဒီး 22 ယူးနံးအံၤ.</p>
	<p>ပုၤကိၣ်ဖိ အမိၢ်ပာ် မ့တမ့ၢ် ပုၤလၢအံးထွဲကွၢ်ထွဲအီၤဆုၤထီၣ်ဝဲ တၢ်ကွဲးသကွၢ်ကညးလံာ် ဆူပုၤသးကျဲၤပုဆုတၢ်အံၤအိၣ် လၢတၢ်ဆၢတံၢ် လီၤကဝီၤ တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သးတမံၤအဂီၢ်.</p>

တၢ်မၤနီၣ်- ပုၤအိၣ် စံၣ်ညီၣ်ဟံးဝဲ မ့ၢ်ပုၤကိၣ်ဖိတဂၤ တုၤထီၣ်ဘးဒီး တၢ်ဖျိကိၣ် အတၢ်လိၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. NYS

တၢ်ကူၣ်ဘၣ် ကူၣ်သ့ဝဲကျဲၤ တအုၣ်လီၤတူၢ်လိာ် ပုသေးကျဲပုဆုတၢ်အတၢ်ဆၢတံၢ် တၢ်ဆၢတံၢ် တၢ်ဃုထၢအံၤဘၣ်.

လံာ်အုၣ်ကီၤသးလၢတၢ်ထွဲထီၣ်ကိၣ်အဂီၢ် (တအိၣ်ဒီး-တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သးတၢ်ဃုထၢ)  
 ပုၤကိၣ်ဖိလၢ NYS လၢအဒီးတၢ်မၤကွၢ် ဒိဖျိစူးကါ နြူးယီးကီၢ်စဲၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ဟံးဝဲယၢ်ဒီး (York State Alternate Assessment-NYSAA) တဖၣ် ကၢကိၣ်လၢ ကထွဲထီၣ်တီၤထီၣ်ကိၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်စုသ့ဒီးတၢ်မၤဝဲမၤလၢပုၤတၢ် အတၢ်ဖျိကိၣ်လံာ်အုၣ်ကီၤသး န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်**

- 📄 [တၢ်ပတံသကွၢ်ကညး, ပုၤအုၣ်ကၤဒိၣ်ကၤတၢ်, ဒီးပုၤသးကျဲပုဆုတၢ်အတၢ်ဆၢတံၢ်](#)
- 📄 [တၢ်ထွဲထီၣ်ကိၣ်လံာ်အုၣ်သးတဖၣ်](#)
- 📄 [တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ထီၣ်ဒီးတီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သးတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်](#)
- 📄 [နြူးယီးကီၢ်စဲၣ်တီၤဒိၣ်လံာ်လံာ်အုၣ်သး/လံာ်အုၣ်သးတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်](#)

**တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အိၣ်ခါ.**

ဆဲးကျိး တၢ်မၤလိမိၢ်ပုၤဒီးတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိဝဲဒၤး (Curriculum and Instruction) ဝဲ  
[emscgradreq@nysed.gov](mailto:emscgradreq@nysed.gov) မ့တမ့ၢ်  
 (518)474-5922 တက့ၢ်.